
 
Besluitenlijst van de vergadering van 

de raadscommissie van de gemeente Dalfsen, 
d.d.  15 mei 2023 

 
 
Aanwezig: 
Voorzitter  H.A. Zwakenberg 
Commissiegriffier M. van Spijker 
Raadsleden  
Gemeentebelangen I.G.J. Haarman, J. Hekman, M.J. Holterman, H.G. Kappert, J.W. van Lenthe, 

J.B. Upper, H.A.J. Kleine Koerkamp 
CDA  L.H.M.M. Diepman, R.H. Kouwen, W. Prinsse, E. Ruitenberg, M.E.J. Veldkamp, 
   H.A. Zwakenberg 
ChristenUnie  D.J. van Gelder, D.B. Homans  
PvdA  L. Broere 
D66  J.B. Smalbraak 
VVD  G.J. Veldhuis 
Commissieleden 
Gemeentebelangen H.W. Pessink 
 
Tevens aanwezig: 
Wethouders R.W.J. van Leeuwen, A.J. Ramerman, A. Schuurman en J.W. Uitslag, loco-
gemeentesecretaris R. Zuidema. Ambtelijke ondersteuning: J. Vulkers (agendapunt 3), M. Gorter 
(agendapunt 4 en 5), D. van Dijken (agendapunt 5). 
 
Afwezig: 
H. Lassche-Visscher (ChristenUnie), G.M.M. Jutten (Gemeentebelangen), T. de Vries (PVDA) 
 

1. Opening 
De voorzitter opent de vergadering om 19:30 uur en heet iedereen van harte welkom. Mevr. 
Lassche-Visscher (ChristenUnie), dhr. Jutten (Gemeentebelangen) en dhr De Vries (PVDA) zijn 
afwezig. 

2. Vaststelling agenda 
Dhr Veldhuis (VVD) stelt voor om agendapunt 3 van de agenda af te voeren. Hij is van mening dat 
gelijk gesproken moet worden over het krediet en de inhoud van het plan. Woordvoerders van 
andere fracties sluiten zich niet aan bij het voorstel om het punt van de agenda te voeren. De 
voorzitter concludeert daarmee dat het onderwerp op de agenda blijft staan. De agenda wordt  
conform vastgesteld. 

3. Krediet Klimaatwinkelstraat 
Voorstel: 
1. Een aanvullend krediet van € 1.689.000 beschikbaar te stellen voor de uitvoering van 

maatregelen aan de Klimaatwinkelstraat;  
2. De kapitaalslasten van € 84.000 mee te nemen bij het opstellen van de begroting 2024 – 2027. 
 
Dhr Nijenhuis maakt namens Ondernemend Dalfsen gebruik van het spreekrecht. Er is nog steeds 
geen duidelijkheid over de gestelde vragen aan het college. Ook heeft de ledenvergadering onlangs 
unaniem uitgesproken tegen de huidige plannen te zijn.    
 
Dhr. Van Eerbeek geeft de raadscommissie mee dat standpunten van verschillende partijen ver 
uiteen liggen en er geen draagvlak is. Er zou eerst een gedragen plan moeten liggen voordat het 
geld beschikbaar wordt gesteld.  
 
Advies van de commissie 
De VVD vindt het proces dat wordt doorlopen onacceptabel. De raad heeft als taak investeringen te 
controleren en wordt nu gevraagd een blanco cheque uit te schrijven. De raad kan zijn taak niet 
goed uitvoeren als het inhoudelijke deel van het voorstel ontbreekt. De fractie doet een beroep op 
de andere partijen om het college op te dragen de Klimaatstraat als één onderwerp te behandelen 
in juni. De fractie overweegt hiervoor te komen met een amendement. Vanwege de grote bezwaren 
zal de VVD tegen dit voorstel stemmen. 
 
Er kan volgens D66 niet alleen naar de financiën worden gekeken. Een autovrijcentrum en 
ontwikkeling naar een klimaatstraat kan rekenen op goedkeuring. Het is logisch dat er vaart wordt 



 
gemaakt in dit traject vanwege de subsidie. De fractie heeft belanghebbenden gesproken en 
onderzoek gedaan bij andere dorpen. Het gaf geen eenduidig beeld. Een onderzoek van het 
Kennisinstituut van mobiliteitsbeleid bevestigde eerder door de gemeente gedane onderzoeken. 
Ook wordt hierin 5 minuten extra rijtijd als acceptabel gezien. Dit kent Dalfsen niet. D66 heeft het 
vertrouwen dat de gelden goed besteed worden. Maar vraagt wel duidelijkheid over het laden en 
lossen en de planning. De fractie steunt het voorstel. 
 
Voor de PVDA staan de door de raad vastgestelde kaders overeind met als belangrijkste de 
autovrije winkelstraat. In de vorige commissie leken andere fracties hierin te schuiven. Het is dan 
risicovol om krediet verlenen zonder helderheid over de planvorming. De risico’s die zijn geschetst 
zorgen voor een duivels dilemma. Tempo is belangrijk maar wel zorgvuldig en binnen de kaders.  
De fractie overweegt met een amendement te komen om een aantal kaders door de raad te laten 
bestendigen. Dan kan worden ingestemd met het voorstel. Inhoudelijk leven er vragen over 
ondergronds parkeren en het integrale verkeersplan voor het gehele centrum. Geluiden over niet 
kloppende analyses worden niet herkend. De normen zijn helder. Vooralsnog houdt de PVDA haar 
oordeel in beraad.     
 
De ChristenUnie spreekt teleurstelling uit. Er horen eerst goede plannen te liggen en dan volgt een 
kredietaanvraag. Dit dossier speelt negen jaar en er is nog geen helderheid over de plannen. De 
fractie heeft geen moeite met de hoogte van de kredietaanvraag vanwege kostenstijgingen. 
Vanwege planning en risico van subsidieverliezen is er haast bij deze aanvraag. De termijn moet 
niet langer worden gerekt. Raakvlakken en onduidelijkheden zijn er nog over Oostpoort, 
ondergronds parkeren, parkeren van fietsen, integrale visie centrum. De ChristenUnie wil de stip op 
de horizon helder hebben staan en neemt het voorstel mee terug naar de fractie.  
 
Het CDA kan de knip tussen de kredietaanvraag in mei en ontwerp in juni volgen vanuit de 
meegegeven kaders van zorgvuldigheid en duidelijkheid. Er worden geen onomkeerbare besluiten 
genomen. Daarom is de weg vrij om in juni een afgewogen besluit te nemen met de kaders en het 
aangenomen amendement. Een gedragen eindresultaat staat voor de fractie voorop. Door het 
beschikbaar stellen van het krediet kan de planning worden gehaald en de subsidie worden 
verzilverd. Er wordt aangenomen dat het aangevraagde krediet voldoende is voor de realisatie met 
inachtneming van de zorgvuldigheid en duidelijkheid naar de omgeving. Het CDA kan instemmen 
met het voorstel.     
 
Gemeentebelangen vindt het op zich vreemd dat er een aanvullend kredietvoorstel voorligt en het 
totaalplan nog niet is goedgekeurd door de raad. De discussiepunten liggen in de parkeerplaatsen 
en laden en lossen. Ook met de ondernemers. De raad heeft ingestemd met het toewerken naar 
een autovrij klimaatstraat. De hele discussie is ontstaan door het niet up-to-date zijn van het 
centrum vanwege het veranderende klimaat. Deze zaken zorgen ervoor dat de kosten al uitkomen 
op 1,8 miljoen voor riolering, herstelwerkzaamheden, groene uitstraling, verlichting. Deze kosten 
had de gemeente ook gehad als het winkelgebied niet autovrij zou worden gemaakt. Om de 
subsidie veilig te stellen moeten er opdrachten verstrekt worden aan aannemers. Dat vergt geen 
uitstel meer. Gemeentebelangen is akkoord met het voorstel.     
 
Wethouder Schuurman zegt toe dat er door het college geen onomkeerbare besluiten worden 
opgenomen in relatie tot het voorstel dat in juni aan de raad wordt aangeboden.  
 
De voorzitter concludeert dat het voorstel als bespreekstuk op de agenda van de raad van 30 mei 
2023 kan worden geplaatst. 

4. Startnotitie gebiedsproces grensgebied Dalfsen-Zwolle-Staphorst-Zwartewaterland 
 

Doel: 
Te reflecteren op de inhoud van de memo en het vervolgproces. 
 
Alle fracties benoemen de complexiteit en de impact op bewoners in dit grensgebied. De startnotitie 
geeft een inzicht de betrokkenheid van partijen, inwoners en hoe te komen tot een gebiedsvisie. 
Tegelijk heeft een ieder eigen standpunten en afspraken, zoals in Dalfsen rondom Dalfserveld-
West. Gemeentebelangen uit zorgen over de verhoudingen en rollen, de financiële insteek en 
signalen vanuit plaatselijk belang Ankum. Het CDA legt de vraag op tafel of de vier raden van de 
gemeenten nog met elkaar in gesprek gaan. Het is slim om integraal en grensontkennend aan de 
slag te gaan op gebiedsniveau. Voor de PVDA is het van belang dat het geen remmend effect heeft 
op het proces in Dalfserveld West.  



 
De ChristenUnie vindt het fijn dat de regie is gepakt in dit proces wat geïnitieerd is vanuit inwoners 
en belangengroepen. En roept op om ruimhartig middelen te reserveren om extra ondersteuning te 
kunnen bieden. De VVD noemt de overkoepelende gebiedsvisie de kritische succesfactor. D66 
vindt het een schoolvoorbeeld met één visie met vier gemeenten en veel participanten. Dit is een 
proces wat niet vraagt om grip maar het hebben van vertrouwen in de kracht van samenwerken.  
 
Wethouder Schuurman zegt toe om de raad te informeren over het vervolgproces.  
 
De voorzitter concludeert dat de memo voldoende is besproken. 

5. Uitvoeringsplan Omgevingsvisie en College uitvoeringsprogramma 
 

Doel: 
U wordt gevraagd uw opinie te geven over:  
1. Het college uitvoeringsprogramma 2023-2026;  
2. Het uitvoeringsplan voor de beleidscyclus en prioritering van de opgaven uit de Omgevingsvisie 

1.0”.  
 
Advies van de commissie 
De raadscommissie vindt het college uitvoeringsprogramma en het uitvoeringsplan Omgevingsvisie 
1.0. goed uitgewerkt. Het blijven dynamische en ambitieuze documenten waarbij realistisch oog 
moet blijven voor planning en uitvoerbaarheid. Er wordt gevraagd om de raad goed op de hoogte te 
houden en mee te nemen.   
 
PVDA is benieuwd in het uitvoeringsplan van de Omgevingsvisie naar de samenhang tussen de 
genoemde onderwerpen en inhoudelijke duiding. Er wordt meer duiding gevraagd rondom het 
energiebedrijf en de aanpak van de Rondweg.  
 
Gemeentebelangen geeft aan dat het coalitieakkoord ‘Veel te doen in Dalfsen’ destijds bewust op 
hoofdlijnen is geschreven om ook ruimte te bieden. Het is fijn dat de Omgevingsvisie 1.0 wordt 
geëvalueerd. Bij de inzet van de gebiedsverbinders wordt gevraagd om tijdig te stoppen als blijkt 
dat het te weinig oplevert.  
 
Het CDA ziet dat beide documenten naadloos in elkaar over gaan. In de Omgevingsvisie 2.0. 
krijgen plattelandsvisie, beleidsplan biodiversiteit, opvang voor vluchtelingen en de klimaatdoelen 
een prominente rol. In het college uitvoeringsprogramma komen voor de coalitie de belangrijkste 
ontwikkelingen voor de komende jaren terug in prioritering en planning.  
 
De ChristenUnie kan zich vinden in de aanpak in het uitvoeringsplan om de Omgevingsvisie actueel 
te houden. Veel van de genoemde prioriteiten worden gedeeld zoals die zijn opgenomen in het 
college uitvoeringsprogramma, zoals de bestuursopdracht voor vluchtelingenopvang en 
arbeidsmigranten. Het doorschuiven van de sterrenzone naar het eind van de bestuursperiode en 
prioriteren van recreatief gebruik van de Vecht vraagt volgens de fractie om een heroverweging.  
 
De VVD vraagt aandacht voor het realiseren van betaalbare woningen. Extra onderzoeken hiernaar 
uitvoeren is niet nodig. Wellicht bieden de inhaalslagen die Staphorst en Apeldoorn hebben 
gerealiseerd input voor Dalfsen. Zorgpunt is de ontwikkeling van bedrijventerreinen, netcongestie 
en laadpalen voor de fietsen. De voetganger wordt in het document gemist en daar komt de fractie 
bij de Perspectiefnota op terug.      
 
D66 miste bij het coalitieakkoord visie, doelen en prioritering. Dit ziet de fractie meer terug in deze 
documenten. Een positieve verrassing is het opgenomen geluidsonderzoek naar de N348 in 
Lemelerveld. 
 
De voorzitter concludeert dat het onderwerp voldoende is besproken. 

6. Startnotitie “Toekomstvisie Burgemeester Backxlaan en omgeving” 
Doel: 
U wordt gevraagd uw opinie te geven over de startnotitie “Toekomstvisie burgemeester Backxlaan 
en omgeving”.   
 
Advies van de commissie 
De raadscommissie is tevreden dat het traject om te komen tot een integrale visie voor de 
Burgemeester Backxlaan eindelijk is gestart.  



 
Het combineren in dit traject van de stedenbouwkundige en verkeersaspecten is logisch. Het 
proces is helder geschetst en roept geen vragen op. De raadscommissie gaat ervan uit dat 
leerpunten worden meegenomen die voortkomen uit bijvoorbeeld het Centrumplan Dalfsen en de 
Rondweg.   
 
Voor de ChristenUnie vraagt het een stevige regierol van de gemeente in de governancestructuur 
en participatie in dit traject. Het CDA stipt ontwikkelingen aan die gerelateerd zijn aan het gebruik 
van de weg: woningbouw, toekomst onderwijs, kerken en omgeving van de Palthebos. 
Gemeentebelangen waardeert het dat de raad in een vroeg stadium wordt betrokken. Conclusies in 
dit traject kunnen verstrekkende gevolgen hebben voor het gebied buiten de Backxlaan. De PVDA 
vindt het ingewikkeld in te schatten hoe dat een vervolg moet krijgen. De VVD ziet dit als een 
centrumplan voor Nieuwleusen. En roept op om eerst een centrale visie vast te stellen en die uit te 
werken in deelplannen.    
 
De voorzitter concludeert dat de notitie voldoende is besproken. 

5. Besluitenlijsten 3 april 2023 en 11 april 2023 
Conform 

6. Sluiting 
De voorzitter sluit de vergadering om 22:00 uur. 

 
Aldus vastgesteld door de raadscommissie van de gemeente Dalfsen in zijn openbare vergadering 

van 19 juni 2023. 

 
De raadscommissie voornoemd, 
 
 
 
de voorzitter,  de commissiegriffier, 
H.A. Zwakenberg  mr. M. van Spijker 
 

  

 


